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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért van szükség 800 millió köbméter földgáz 
letermelésére és egy gáztároló megszüntetésére, ha - nyilatkozataik szerint - olcsó gáz érkezik 
a Gazprom részéről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

2022. október 3-án tartott kormányzati sajtótájékoztatón jelentették be, hogy az MVM tulajdonában
levő Magyar Földgáztároló Zrt. (MFGT) eszközeinek és kapacitásainak „hatékonyabb hasznosítása
tekintetében a kapacitások átalakítására és energetikai fejlesztésekre” lesz szükség középtávon. Ez
érinti a társaság hajdúszoboszlói tárolóját, ahol a társaság 800 millió m3 párnagáz letermeléséről
döntött.

Ez a lépés – szakértői vélemények szerint – gyakorlatilag egyet jelent a gáztároló felszámolásával: a
párnagáz  letermelésével  a  szerkezet  nagymértékben  gyengül,  víz  szivárog  be,  így  a  jövőben
alkalmatlanná  válik  tárolási  feladatok  ellátására.  A  cél  nem  más,  mint  hogy  a  tároló
működőképességét  segítő  földgáz  most  elérhetővé  váljon,  akár  betáplálásra,  akár  értékesítésre.
Ezzel  a  lépéssel  azonban  megszüntetnek  egyet  azon  gáztárolók  közül,  amelyet  280  milliárd
forintnyi közpénzért vásárolt a magyar állam.

A felmerült ellentmondások tisztázása érdekében kérem, hogy válaszoljon az alábbi kérdésekre:

1. Miért van szükség 800 millió köbméter földgáz letermelésére, ha - nyilatkozataik szerint – olcsó
gáz érkezik a Gazprom részéről?

2. Miért szüntetik meg az egyik, 280 milliárd forint közpénz felhasználásával vásárolt gáztárolók
egyikét? Miért van szükség a hazai földgáz tárolókapacitás csökkentésére?

3. Mi a szándékuk a 800 millió köbméter letermelendő párnagázzal?



 
Várom válaszát, tisztelettel

Dr. Tóth Bertalan
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